
†
 Biserica luptătoare a lui Cristos a pierdut un credincios dar 
Biserica triumfătoare a câştigat un suflet.
 Fratele nostru întru Cristos, Lascău Florian, a fost condus pe 
ultimul drum de cei dragi.
 Dumnezeu să te ierte și să te odihnească în pace!

F O A I E  PA R O H I A L Ă
13 - 19 august 2023

P a r o h i a  „ S f â n t u l  G h e o r g h e ”
Oradea, str. Louis Pasteur, 26

Pr. Olimpiu: 0722/450.013; Pr. Ioan: 0762/698.455

www.parohiasfantulgheorghe.ro

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Ștefan Silaghi, 
Alexandru-Marian Muntean și Maria Maghiar, în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi 
bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Sărbătoare
Adormirea și ridicarea cu trupul la Cer a Maicii Domnului

marți, 15 august 2023; ora 11.00 Sfânta Liturghie

PROGRAMUL  CELEBRĂRILOR LA SANCTUARUL EPARHIAL
MAICA DOMNULUI DIN ORADEA

Luni - 14 august 2023
17:00  Paraclisul Maicii Domnului;
18:00 Sfânta Liturghie;
19:00  Procesiune spre Bazilică;
21:00 Calea Sfi ntei Cruci;
22:00 Sfânta Liturghie;
23:00 Adorație.

Marți - 15 august 2023
08:00 Sfânta Liturghie;
10:00 Sfânta Liturghie Arhierească - procesiune în jurul sanctuarului;
17:00 Sfântul Rozariu;
18:00 Sfânta Liturghie.
                                                             Pr. Paroh, Iulian Robu OFMConv.



Posedați de neîncredre

Există mai multe nivele de luptă cu răul. Toate însă conduc la rădăcina 
răului care e neascultarea. Omul nu ascultă cuvântul lui Dumnezeu și așa înce-
pe răul. În evanghelia de duminica trecută, Petru cere și Fiul lui Dumnezeu îl 
ascultă. Petru îi spune lui Isus: dacă ești tu cu adevărat, poruncește să vin la tine 
pe apă. Isus îi răspunde: vino. Întotdeauna cu Dumnezeu lucrurile sunt simple, 
însă noi, oamenii le complicăm. În Vechiul Testament există acel faimos episod 
în care Neeman, bolnav de lepră, vine cale lungă până în Israel pentru a ajunge 
la proorocul Elisei, iar când acesta îi spune să se scalde de șapte ori în Iordan, 
lui Neeman i se pare prea simplu și e pe punctul de a se întoarce îndărăt. Aici 
ne împiedicăm noi oamenii. Lui Petru îi spune Isus „vino” și Petru pornește 
însă privește valurile și furtuna iar neîncrederea față de cuvântul Domnului îi 
incolțește în inimă. Și se afundă. Atât de simplu și totuși atât de complicat. Un 
fel de tară existențială ne împiedică să acceptăm simplitatea cu care Dumnezeu 
vrea să ne ajute, și ne împinge în schimb să complicăm lucrurile.

În evanghelia de astăzi regăsim o parte dintre ucenici, care chiar dacă au 
primit deja puterea de a izgoni spiritele rele, nu reușesc să facă nimic în cazul 
tânărului posedat. Ne putem întreba și noi de ce, se întreabă ucenicii înșiși îm-
preună cu toți cei prezenți, însă adevărata cauză și adevăratul diagnostic îl dă 
Isus. De trei ori și în trei expresii apare cauza eșecului: “o neam necredincios 
și îndărătnic”, “ puțina voastră credință”, “daca ați avea credință”. Ne sună cu-
noscut aceste cuvinte, ne simțim vizați? Ar fi  bine, fi indcă Evanghelia încearcă 
să ne scoată din amorțeala neîncrederii și a necredinței, punând degetul pe rană.

Lupta cu cel rău, pe care fi ecare dintre noi o are de dus într-o formă sau 
alta, începe de la credință, de la încrederea în Isus, mort și înviat din iubire 
pentru noi. Când un astfel de Dumnezeu ne spune “vino”, putem fi  siguri că 
nu ne înșeală, că nu ne păcălește. Din păcate însă de multe ori ori dăm crezare 
mai degrabă celui rău care sădește în inimile noastre neîncrederea, dubiile și 
astfel începe cea dintâi înfrângere, astfel începem să ne afundăm. Nu e nevoie 
să fi m surzi cu adevărat, ajunge să fi m astfel spiritual, ignorând Cuvântul lui 
Dumnezeu. Nu e nevoie să fi m orbi cu adevărat, ajunge să ignorăm realita-
tea prin care Dumnezeu ne vorbește încontinuu. Nu e nevoie să fi m muți cu 
adevărat, ajunge doar să pervertim cuvântul, prin minciună sau manipulare 
sau vorbirea de rău. În sfârșit, nu e nevoie să fi m posedați precum tânărul 
din evanghelia de astăzi, ajunge doar să lăsăm ca neîncrederea față de iubi-
rea și îndurarea lui Dumnezeu să ne pătrundă în sufl et. Petru striga: Doam-
ne scapă-mă; tatăl tânarului de astăzi strigă: Doamne ajută necredinței mele. 
Necredința ne bântuie pe toți, ar fi  bine să ne găsim cât de repede un strigăt 
de ajutor personalizat!

PS Claudiu, Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


